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7. februar 2022 
 

 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 

1. Hvor stor en mængde snus importeres om året? 

 

2. Hvor stor er forbruget af snus i Grønland?  

 

a. Hvor meget forventes solgt om året?) 

 

3. Hvor stor er provenuet fra afgifter for snus? 

 

4. Har Naalakkersuisut planer om at begrænse brugen af snus? 

 (Medlem af Inatsisartut Harald Bianco, Inuit Ataqatigiit) 
 
 
Begrundelse: 
 
Efter den viden vi har indsamlet i Tasiilaq, har vi konstateret, at selv børn i Tasiilaq er brugere af snus, 
hvor man bruger den i lighed med tobak. Sagt med andre ord, er snus usynlig (røgfri) tobak. 
 
Det er overvejende sandsynligt at snus også bruges som “usynlig” tobak i Vestgrønland. 
 
Snus har i lighed med cigaretter indhold af stoffer som er skadelig for krop og hjerne som kan være 
kræftfremkaldende, hvor cigaretter er mere afhængighedsskabende og har større indhold af nikotin. 
Snus er forbudt i Danmark og nordiske lande fordi den er farlig. 
   
Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 
 


